
PROTOKÓŁ NR XXV/2013 

z sesji Rady Gminy w Strawczynie 

z dnia 22 maja 2013 r. 

 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokółu. 

 

W sesji udział wzięli: 

1) Radni, 

2) Sołtysi, 

3) zaproszeni goście, 

4) mieszkańcy gminy Strawczyn, 

5) pracownicy Urzędu Gminy w Strawczynie. 

Listy obecności stanowią załączniki do protokółu od nr 2 do nr 6. 

 

 

Ad. 1. 

Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

 

Pan Stanisław Zdyb – Przewodniczący Rady Gminy dokonał otwarcia 

posiedzenia i powitał zebranych. 

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. W sesji udział wzięło 

15 Radnych, wszyscy Radni obecni. W związku z tym sesja może podejmować 

prawomocne uchwały. 

 

Ad. 2. 

 Powołanie sekretarza i protokolanta obrad. 

 

Na sekretarza obrad został powołany Pan Tadeusz Czarnecki – 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy, a na protokolanta powołano Małgorzatę Woźniak. 
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Ad. 3. 

Przyjęcie porządku obrad. 

 

 Do porządku obrad wnioski nie wpłynęły. 

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie porządek obrad: 

- za – 15, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Głosowało 15 Radnych. Porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 4. 

Przyjęcie protokółu Nr XXIV/2013 z sesji Rady Gminy w Strawczynie                 

z dnia 20 marca 2013 r. 

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował, że protokół Nr XXIV/2013 z sesji Rady 

Gminy w Strawczynie z dnia 20 marca 2013 r. był wyłożony do wglądu w Urzędzie 

Gminy i umieszczony w Biuletynie Informacji Publicznej. Do protokółu nie wpłynęły 

uwagi i zastrzeżenia. 

 

Przyjęcie protokółu przegłosowano: 

- za – 15, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było.  

Głosowało 15 Radnych. Protokół Nr XXIV/2013 z sesji Rady Gminy przyjęto 

jednogłośnie w brzmieniu jak sporządzono. 

 

Ad. 5. 

Zapytania i interpelacje. 

 

Pani Anna Dziewanowska – Panie Wójcie, Wysoka Rado, 16 maja br. odbyło się 

posiedzenie połączonych Komisji Budżetu i Inwestycji oraz Gospodarki Komunalnej. 

Na tym posiedzeniu odczytana została treść korespondencji wymienionej między 
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członkiem Zarządu Powiatu Kieleckiego Panem Godowskim, a Wójtem Gminy 

Strawczyn Panem Tadeuszem Tkaczykiem dotyczącej budowy chodnika przy drodze 

powiatowej w Kuźniakach. Z treści tej korespondencji można wywnioskować, że 

Gmina Strawczyn ma zobowiązania finansowe wobec Starostwa Powiatowego                    

w Kielcach.  

Z ustawy o samorządzie gminnym art. 60 ust. 1 pkt 1 wynika, że Wójtowi Gminy 

przysługuje wyłączne prawo do zaciągania zobowiązań finansowych, mających 

pokrycie w ustalonych w uchwałach budżetowych kwotach wydatków w ramach 

upoważnień udzielonych przez Radę Gminy. Z dokumentów finansowych 

przedkładanych przez Pana Wójta Radzie Gminy i RIO, nie wynika, iż nasza Gmina 

posiada zobowiązania wobec Starostwa Powiatowego w Kielcach. 

W związku z powyższym zapytuję: 

1) czy Gmina Strawczyn posiada zobowiązania wobec Starostwa Powiatowego                   

w Kielcach, jeśli tak – w jakiej kwocie?, 

2) jeśli takie zobowiązania istnieją – na jakiej podstawie zostały zaciągnięte (art. 

60 ust. 1 pkt 1 ustawy o samorządzie gminnym)?, 

3) jeśli Gmina ma zobowiązania, dlaczego nie są one zamieszczone                      

w sprawozdaniu finansowym (łączna kwota długu)? Na posiedzeniu Komisji 

Rewizyjnej było analizowane sprawozdanie z wykonania budżetu za zeszły rok 

z bilansem i tam nie było nic o zobowiązaniach w stosunku do Powiatu, 

4) jeśli Gmina nie posiada zobowiązań wobec Starostwa, dlaczego Starostwo 

Powiatowe w Kielcach odmawia współpracy w zakresie prac przy drogach 

powiatowych? 

To jest pisemne zapytanie proszę o odpowiedź na piśmie. Oczywiście, jeżeli Pan Wójt 

zechce coś powiedzieć na koniec sesji, to nie widzę przeszkód (zapytanie stanowi 

załącznik nr 7 do protokółu). 

 

Pani Małgorzata Rządkowska – Radna – na sesji dnia 21 lutego tego roku nie doszło 

do skutku podpisanie uchwały w sprawie określenia wysokości diet za udział                     

w pracach Rady Gminy i zespołu doradczego Wójta oraz zwrotu kosztów podróży 

służbowych, gdyż my Radni wcześniej na posiedzeniach Komisji podjęliśmy decyzję, 
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że nie będziemy podwyższać diet, ani Radnych, ani Sołtysów i co za tym idzie zespołu 

doradczego Wójta oraz zwrotu kosztów podróży służbowych. Wiemy, jakie są 

pieniążki w związku z niepodwyższaniem naszych diet, tj. 9 000 zł. Było to omawiane 

na Komisjach i jest przyjęte w zmianach w projekcie budżetu na 2013 r.  

Mam  zapytanie – czy będzie respektowana nasza decyzja - zespół doradczy Pana 

Wójta i zwrot kosztów podróży służbowych, też nie będą Państwo mieć 

podwyższonych, w związku z tymi czynnościami, kwot swoich diet, czy zostaje to tak, 

jak jest do tej pory, bo w zmianach w budżecie, jak do tej pory nie były omawiane te 

kwestie.   

 

Pani Anna Kruszewska – Sołtys Huciska – Drodzy Państwo, Szanowna Rado, Panie 

Wójcie, mam następujące pytania: 

1) dwa, trzy lata temu, o ile dobrze mi mieszkańcy Promnika powiedzieli zostały     

z ul. Św. Tekli usunięte płyty, którymi była wyłożona droga dojazdowa do 

wysypiska śmieci i chciałam zapytać – co się stało z tymi płytami, czy one 

zostały gdzieś przewiezione, czy jakaś inna droga gminna została nimi 

wyłożona?, 

2) gdzie zostało przewiezione – złożone utwardzenie z ul. Szkolnej, które było 

wybrane teraz w trakcie remontu? Pan Wójt na sesji mówił, że przed 

wyłożeniem kostki będzie zbierane z tej ulicy 7 cm wierzchniej warstwy. 

Okazało się, że to nie 7 cm, lecz ok. pół metra tam było wybierane. W związku 

z tym chciałam zapytać, gdzie została wywieziona ta ziemia i asfalt, bo to 

jednak jest utwardzenie i na pewno trochę kosztuje, 

3) poza tym z jakich środków pokryty został ubiegłotygodniowy wyjazd delegacji 

naszej Gminy na Ukrainę, o ile dobrze mi wiadomo – tak pracownicy Urzędu 

mi mówili. Kto brał w nim udział i ile kosztował ten wyjazd?, 

4) czy Urząd Gminy z budżetu płaci redakcji „Echa Dnia” za to, że co tydzień 

pojawiają się informacje w „Echu Dnia” o naszej Gminie – promujące naszą 

Gminę i ile taka kwota wynosi tygodniowo, miesięcznie?, 

5) kolejna sprawa – ile pieniędzy nasza Gmina dołożyła do projektu drogi 

wojewódzkiej przebiegającej przez Promnik?,  
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6) też mam pytanie takie, jak Pani Anna Dziewanowska – Radna – jak duże jest 

zadłużenie Gminy względem Powiatu, jeśli chodzi o drogi powiatowe i z czego 

ono wynika?        

 

Ad. 6. 

Realizacja uchwał z sesji Rady Gminy i informacja z pracy Wójta Gminy 

między sesjami.  

 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy przedstawił realizację uchwał Rady Gminy                

podjętych na sesji w dniu 20 marca 2013 r. oraz informację z pracy Wójta Gminy 

między sesjami Rady Gminy. 

Informacja z realizacji uchwał Rady Gminy podjętych na sesji w dniu 20 marca              

2013 r. stanowi załącznik nr 8 do protokółu. 

Informacja z pracy Wójta Gminy między sesjami Rady Gminy stanowi załącznik nr 9 

do protokółu. 

 

Do przedstawionych informacji zapytań nie zgłoszono. 

 

Przegłosowano w/w informacje: 

- za – 15, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Głosowało 15 Radnych. Rada Gminy przyjęła jednogłośnie przedstawione informacje. 

 

Ad. 7. 1) 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Strawczyn na 2013 r. 

 

Pani Justyna Stępień – Skarbnik Gminy poinformowała – w projekcie uchwały                      

w sprawie zmian w budżecie gminy Strawczyn na 2013 r. w § 1 zwiększa się plan 

dochodów budżetowych o kwotę 303 725 zł, w § 2 o taką samą kwotę również zostaje 

zwiększony plan wydatków budżetowych.  
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Szczegółowe zmiany dotyczące dochodów i wydatków przedstawione są                      

w załącznikach nr 1 i 2. 

W załączniku nr 1, gdzie mamy zmiany dochodów dotyczą: 

1) działu 010 – Rolnictwo i łowiectwo – kwota 5 000 zł - to środki wpłacone przez 

osoby fizyczne, jako dobrowolna wpłata na budowę wodociągu w msc. 

Chełmce, 

2)  działu 600 – Transport i łączność – zmniejszenia dochodów z tytułu dotacji 

celowej, jaką mamy otrzymać w ramach Rewitalizacji msc. Strawczyn,                    

w związku z przetargiem, który został rozstrzygnięty i zadanie mniej kosztuje, 

3) działu 700 – Gospodarka mieszkaniowa - zwiększenia dochodów o kwotę  

5 972 zł, są to dochody z tytułu opłaty za trwały zarząd od ZGK                                 

i odszkodowanie za grunty przejęte na poszerzenie pasa drogowego przy 

rozbudowie drogi wojewódzkiej w miejscowości Promnik, 

4) działu 754 – zwiększenia dochodów budżetowych o kwotę 19 000 zł z tytułu 

wpłaty z gminy Lipowa za zakupiony samochód w 2012 r. od OSP Promnik, 

5) działu 756 – zwiększenia dochodów z tytułu odsetek, kosztów upomnienia                 

i podatku od nieruchomości w kwocie 21 000 zł, w związku z zakończonym 

przypisem podatków od osób fizycznych, czyli podatków: rolnego, od 

nieruchomości i leśnego, 

6) działu 758 – Różne rozliczenia – zwiększenia dochodów z tytułu kary za 

nieterminowe wykonanie umowy dotyczącej zmiany w planie 

zagospodarowania przestrzennego – 27 000 zł i odsetek od środków na 

rachunku – 6 500 zł, 

7) działu 801 – Oświata i wychowanie - zwiększenia dochodów z tytułu czynszów 

ze Szkoły Podstawowej w Niedźwiedziu i dobrowolnej wpłaty na rzecz ZPO          

w Oblęgorku, 

8) działu 852 - zwiększenia dochodów z tytułu m.in. dotacji na zasiłki stałe 

decyzją Wojewody i zwrotu nienależnie pobranych świadczeń,  

9) działu 853 - zwiększenia dochodów w kwocie 192 604 zł, w związku                          

z podpisaniem umowy o dofinansowaniu na realizację projektu w ramach 

POKL, projekt będzie realizowany, jak co roku przez GOPS w Strawczynie,  
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10) działu 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – zwiększenia 

dochodów o kwotę 25 000 zł, w związku z podpisaniem umowy                                

o dofinansowanie z PROW-u zakupu sceny dla potrzeb lokalnych. 

Zmiany w wydatkach są przedstawione w załączniku nr 2, dotyczą m.in.: 

1) zmniejszenia wydatków inwestycyjnych o kwotę 73 800 zł, w związku                        

z przeniesieniem płatności za wykonanie projektu oczyszczalni ścieków                  

w Korczynie na 2014 r. Przyczyna była omawiana na Komisjach,   

2) zwiększenia wydatków o 4 000 zł na wyłapywanie bezpańskich psów,  

3) działu 600 – Transport i łączność - zmniejszenia o 87 000 zł, w związku                       

z rozstrzygnięciem przetargu na drugą część Rewitalizacji msc. Strawczyn. 

Będzie mniejsza kwota wydatków, 

4) działu 700 – Gospodarka mieszkaniowa - zwiększenia o 5 000 zł na wykup 

gruntów przy boisku szkolnym w Strawczynie,  

5) działu 710 – zwiększenia wydatków o kwotę 19 000 zł na wykonanie oceny 

aktualności zmian w zagospodarowaniu przestrzennym gminy Strawczyn, 

6) działu 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa - 

zwiększenia o 10 507 zł jako dotacji celowej na udział własny dla Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Promniku na remont dachu strażnicy,  

7) działu 801 – Oświata i wychowanie – zwiększenia wydatków majątkowych           

o 2 119 zł na przyłącze w szkole podstawowej, w związku z rozbudową  szkoły 

i budową świetlicy; w przedszkolach zwiększenia o 4 139 zł – refundacja 

kosztów na dzieci, które uczęszczają do przedszkoli w innych gminach; 

zwiększenia wydatków na odpis na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych 

nauczycieli emerytów o 25 000 zł, 

8)  działu 851 – Ochrona zdrowia - zwiększenia wydatków o 42 325 zł - to 

rozliczenie środków z tytułu opłat za sprzedaż alkoholu. Rozdysponowanie tych 

środków przedstawione jest w projekcie uchwały w sprawie zmiany Gminnego 

Programu RPA, 

9)  działu 852 – Pomoc społeczna - zwiększenia wydatków, m.in. w związku                      

z otrzymaniem dotacji z budżetu Wojewody na zasiłki stałe, 



8 

 

10)  działu 853 – Pozostałe zadania - wydatki na realizację projektu w ramach 

POKL przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Strawczynie,  

11)  działu 854 - rozdział 85417 – szkolne schroniska młodzieżowe - zwiększenia 

wydatków o 30 000 zł na dokończenie przystosowania pomieszczeń na 

potrzeby schroniska, 

12)  działu 900 - Gospodarka komunalna i ochrona środowiska  – zmniejszenia 

wydatków o 18 000 zł – rezygnacja z samochodu dostawczego, który był 

planowany dla Zakładu Gospodarki Komunalnej, 

13)  działu 900 - rozdział 90015 - zwiększenia wydatków o 1 500 zł na wykonanie 

projektu oświetlenia Niedźwiedź Zaskale, 

14)  działu 921 - zwiększenia wydatków o 59 040 zł na zakup sceny dla potrzeb 

mieszkańców. 

Pozostałe załączniki są konsekwencją przedstawionych zmian. 

 

Pani Monika Kubała – Zastępca Przewodniczącego Komisji Samorządowej 

poinformowała – podczas posiedzenia Komisji nikt nie zgłaszał uwag, rozumiem, że 

opinia Komisji jest pozytywna. 

 

Pani Małgorzata Rządkowska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji 

poinformowała – Komisja Budżetu i Inwestycji zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały w sprawie zmian w budżecie. 

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały:  

- za – 13, 

- przeciw – 1, 

- wstrzymało się - 1. 

Głosowało 15 Radnych. Uchwałę Nr XXV/208/2013 podjęto większością głosów 

„za”, przy 1 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się”. 

 

Uchwała Nr XXV/208/2013 stanowi załącznik nr 10 do protokółu. 
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Ad. 7. 2) 

 Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Strawczyn na lata 2013–2023. 

 

Pan Przewodniczący obrad zwrócił się z zapytaniem – czy potrzebne są wyjaśnienia 

Pani Skarbnik na temat projektu uchwały? 

 

Radni stwierdzili, że nie ma takiej potrzeby. 

 

Pani Małgorzata Rządkowska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji 

poinformowała – Komisja Budżetu i Inwestycji nie zaopiniowała projektu uchwały.     

W posiedzeniu uczestniczyło 4 członków Komisji – 2 członków Komisji głosowało 

„za” opinią pozytywną i 2 głosowało „przeciw”.  

 

Projekt uchwały przegłosowano:  

- za – 13, 

- przeciw – 2, 

- wstrzymało się - 0. 

Głosowało 15 Radnych. Uchwałę Nr XXV/209/2013 podjęto większością głosów 

„za”, przy 2 „przeciw”. 

 

Uchwała Nr XXV/209/2013 stanowi załącznik nr 11 do protokółu. 

 

Ad. 7. 3) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki                 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania Narkomanii na 

rok 2013. 

 

Pani Monika Kubała – Zastępca Przewodniczącego Komisji Samorządowej 

poinformowała – Komisja Samorządowa nie wniosła żadnych uwag, opinia jest 

pozytywna. 
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Pani Małgorzata Rządkowska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji 

poinformowała – połączone Komisje Budżetu i Inwestycji oraz Gospodarki 

Komunalnej zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie: 

- za – 15, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Głosowało 15 Radnych. Uchwałę Nr XXV/210/2013 podjęto jednogłośnie. 

 

Uchwała Nr XXV/210/2013 stanowi załącznik nr 12 do protokółu. 

 

Ad. 7. 4) 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Samorządowego Centrum Kultury i Sportu w Strawczynie za rok 2012. 

 

Pan Przewodniczący obrad otworzył dyskusję na temat projektu uchwały. 

 

Ze względu na brak chętnych dyskusja się nie odbyła. 

 

Pani Monika Kubała – Zastępca Przewodniczącego Komisji Samorządowej 

poinformowała – Komisja Samorządowa zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Pani Małgorzata Rządkowska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji 

poinformowała – połączone Komisje Budżetu i Inwestycji oraz Gospodarki 

Komunalnej zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały przegłosowano:  

- za – 15, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Głosowało 15 Radnych. Uchwałę Nr XXV/211/2013 podjęto jednogłośnie. 
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Uchwała Nr XXV/211/2013 stanowi załącznik nr 13 do protokółu. 

 

Ad. 7. 5) 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Strawczynie za rok 2012. 

 

Pani Monika Kubała – Zastępca Przewodniczącego Komisji Samorządowej 

poinformowała – Komisja Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Pani Małgorzata Rządkowska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji 

poinformowała – Komisja Budżetu i Inwestycji oraz Gospodarki Komunalnej 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały:  

- za – 15, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Głosowało 15 Radnych. Uchwałę Nr XXV/212/2013 podjęto jednogłośnie. 

 

Uchwała Nr XXV/212/2013 stanowi załącznik nr 14 do protokółu. 

 

Ad. 7. 6) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/203/2013 Rady 

Gminy w Strawczynie z dnia 20 marca 2013 r. w sprawie wzoru deklaracji                      

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez 

właściciela nieruchomości. 

 

Pani Monika Kubała – Zastępca Przewodniczącego Komisji Samorządowej 

poinformowała – Komisja Samorządowa nie zgłaszała żadnych poprawek, co do 

wzoru deklaracji, opinia jest pozytywna. 
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Pani Małgorzata Rządkowska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji 

poinformowała – Komisja Budżetu i Inwestycji oraz Komisja Gospodarki Komunalnej 

też nie zgłaszały żadnych poprawek, opinia jest pozytywna. 

 

Projekt uchwały przegłosowano: 

- za – 15, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Głosowało 15 Radnych. Uchwałę Nr XXV/213/2013 podjęto jednogłośnie. 

 

Uchwała Nr XXV/213/2013 stanowi załącznik nr 15 do protokółu. 

 

Ad. 7. 7) 

Projekt uchwały w sprawie dopłat do opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi dla właścicieli nieruchomości zamieszkanych na terenie sołectwa 

Promnik. 

 

Pani Monika Kubała – Radna – uważam, że sołectwo Promnik jak najbardziej 

zasługuje na taką dopłatę, ze względu na szkodliwość, która wynika ze znajdującego 

się tam wysypiska. 

  

Pan Przewodniczący obrad – uważam, że mnożenie takich dopłat jest niewskazane. 

Jeśli już, to dopłatami powinny zostać objęte te gospodarstwa, które znajdują się                 

w bezpośredniej bliskości wysypiska, natomiast pozostali powinny płacić normalną 

opłatę. Jestem przeciwnego zdania.  

 

Pani Monika Kubała – Radna – nie do końca przeciwnego zdania, bo jednak grupa 

mieszkańców będzie objęta?  

 

Pan Przewodniczący obrad - tak, jak w tej chwili część gospodarstw ma mniejszą 

opłatę za wodę i ścieki. I te gospodarstwa proponuję objąć tą dopłatą.  
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Pan Grzegorz Stępień – Wiceprzewodniczący Rady Gminy - Panie Przewodniczący, 

Wysoka Rado, ja bym się nie zgodził ze zdaniem Pana Przewodniczącego. Jeśli jest to 

jedno sołectwo, to powinno być jedno sołectwo, bez względu na to, czy znajduje się 

blisko, czy troszkę dalej. Jeśli chcielibyśmy zrobić taki podział, to proszę mi 

wytłumaczyć, jak byśmy dzielili? Czy to ze względu na siłę wiatru, czy ze względu na 

podmuch...     

 

Pan Przewodniczący obrad – wyjaśniłem, że tylko te gospodarstwa, które płacą mniej 

za wodę i ścieki.  

 

Pan Grzegorz Stępień – Wiceprzewodniczący Rady Gminy – czyli nie ma takich, 

mniej za wodę płacą tylko te gospodarstwa, które się znajdują blisko wysypiska                     

i dlatego mają zniżkę na wodę o 50 %, gdyż nie mogą korzystać ze studni, które się 

znajdują na ich terenie i korzystają tylko i wyłącznie z sieci. Gdyby mieli możliwość 

korzystania ze studni, to by korzystali ze studni chociaż do pojenia zwierząt. Jeśli nie 

mają takiej możliwości, bo to zagraża bezpieczeństwu zwierząt, to korzystają tylko              

i wyłącznie z sieci. Jeśli będziemy dzielić sołectwo na części, to zrobimy więcej 

szkody, więcej zamieszania, niż są warte te pieniądze.   

 

Pani Anna Dziewanowska – Radna – ja się przychylę do propozycji Pana 

Przewodniczącego. Z tego wynika, że uciążliwość wysypiska jest wymierna tylko               

w stosunku do najbliżej położonych gospodarstw. Jeżeli wszyscy inni poza tymi 

kilkoma gospodarstwami mogą korzystać ze studni, to znaczy, że nie ma uciążliwości 

wynikającej z obecności wysypiska. Takie jest moje zdanie.  

 

Pani Bożena Szcześniak – Radna – Pani Aniu zapraszam Cię w takim razie latem, 

proszę przyjedź do mnie, zobaczysz, jak to pachnie ładnie. Zobaczysz, czy jest 

uciążliwość, czy jej nie ma? Śmierdzi okropnie.  

 

Pan Grzegorz Stępień – Wiceprzewodniczący Rady Gminy – nie wiem, czy Pani Ania, 

to była kiedykolwiek na wysypisku i wie, jak to wygląda? Czy rozmawiała                         
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z mieszkańcami – jak oni się zapatrują na to, że jest możliwość dopłaty? A tutaj widzę, 

że jest grupka takich osób, która jest przeciwna temu. Nie wiem, czy Pani Ania była 

tam kiedykolwiek, czy była w okolicy?  

 

Pani Anna Dziewanowska – Radna – przejeżdżałam. 

 

Pan Grzegorz Stępień – Wiceprzewodniczący Rady Gminy – przejeżdżała Pani drogą 

wojewódzką? Bo jak Pani przejeżdżała drogą wojewódzką, to rzeczywiście ma Pani 

rację, że nie odczuwa się. A niech Pani przyjedzie bliżej, zobaczy, porozmawia                   

z ludźmi, jeśli Pani porozmawia i nie zmieni stanowiska, to ja mogę też zmienić 

zdanie.    

 

Pani Halina Gad – Radna – chciałam wyrazić swoją opinię, bo u nas jest oczyszczalnia 

i wszystko miało być ekologicznie, ale w czasie pewnych czynności, które tam są 

przeprowadzane u nas tak śmierdzi. Niby miało być bez zapachu, bez niczego. My też 

zgodziliśmy się na oczyszczalnię bez żadnych profitów, bez żadnych dopłat, a mamy, 

to co mamy. Jeszcze teraz nam się planuje stworzyć Punkt Selektywnej Zbiórki 

Odpadów i to właśnie Państwu Radnym daję pod rozwagę.    

 

Pani Anna Kruszewska – Sołtys Huciska – Wysoka Rado, Panie Wójcie rozmawiałam 

z mieszkańcami Promnika na temat tych opłat. O ile są mieszkańcy którzy twierdzą -

np. Pan Mróz, który powiedział mi, że nie wszyscy odczuwają uciążliwość w postaci 

tego brzydkiego zapachu, który dochodzi z wysypiska, to prawda.  

Ale jest inna kwestia. Czy to prawda, że co prawda 20 lat temu, kiedy wysypisko 

śmieci powstawało, było planowane, mieszkańcy Promnika złożyli do Urzędu Gminy 

pismo i mieli odpowiedź, że nie będą w ogóle płacić za śmieci z tego tytułu, że na ich 

terenie jest wysypisko śmieci? Czy była taka obietnica? Czy padła taka obietnica? 

Wtedy sołtysem nie był jeszcze Pan Stępień, tylko poprzedni sołtys. Czy jest                     

w Urzędzie Gminy takie pismo? Bo jeżeli tak jest, to wynika z tego, że pobieranie 

opłat jest niezgodne z prawem. Wytłumaczcie to Państwo, bo ludzie mówią, że tak 
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jest. Swojego czasu ja też osobiście byłam przeciwko temu, żeby Promnik miał 

dofinansowanie.   

 

Pan Grzegorz Stępień – Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Pani Aniu powiem od 

razu – nie wiem skąd Pani ma takie informacje? Wszyscy pamiętają zebranie wiejskie, 

kiedy powstawało wysypisko - była obietnica Pana Wójta, że Promnik póki istnieje 

wysypisko nie będzie z tego tytułu płacić żadnych pieniędzy – czyli za wywóz śmieci. 

       

Pani Anna Kruszewska – Sołtys Huciska – czyli to jest prawda. 

 

Pan Grzegorz Stępień – Wiceprzewodniczący Rady Gminy - za wywóz śmieci nie 

będziemy płacić – taka była obietnica Pana Wójta, ale nie za Pana Wójta obecnego, 

tylko za Pana Wójta Pogorzelskiego. Wtedy, gdy powstawało wysypisko tak było 

powiedziane. 

 

Pani Anna Kruszewska – Sołtys Huciska – dlatego pytam, czy to jest prawda? Czyli 

mam dobre informacje Panie Radny? 

 

Pan Grzegorz Stępień – Wiceprzewodniczący Rady Gminy – tak. 

 

Pani Bożena Szcześniak – Radna – to jeszcze nam się żałuje ulgi? O czym my w ogóle 

dyskutujemy? 

 

Pan Przewodniczący obrad – odnośnie mojej wcześniejszej wypowiedzi – to, co było 

ileś lat temu (nie wiem kiedy wysypisko powstało), zmieniła się technologia, sytuacja 

jest absolutnie inna. Byłem na samym wysypisku z delegacją z gminy Lipowa,                     

z Panem Wójtem, oprowadzał nas Pan Dyrektor i zaświadczam z „ręką na sercu”, że 

nie śmierdziało. Pan Dyrektor powiedział, że stosują systematycznie deratyzację, nie 

ma gryzoni, nie ma ptaków, ponieważ na bieżąco przykrywają śmieci specjalnym 

papierem i przyciskają, jest to ogrodzone. Z tego, co wiem, to wszyscy mieszkańcy 

gminy Strawczyn mieli mieć te śmieci odbierane za darmo.  
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Natomiast sytuacja się zmienia i nie można wracać do tamtych czasów, technologia się 

zupełnie zmieniła.  

 

Pan Grzegorz Stępień – Wiceprzewodniczący Rady Gminy – to niech Pan 

Przewodniczący pojedzie dzisiaj i zobaczy, jak to wygląda? Na obecną chwilę od 

miesiąca śmieci wszystkie są balowane, wywożone na najwyższy punkt na wysypisku. 

Teraz mam pytanie – co będzie za 3, czy 4 lata, jak będzie to wszystko otwierane                   

i powstanie taśma do selektywnej zbiórki? Jak się otworzy ten teren, to będzie jeden 

niesamowity smród.     

 

Pan Przewodniczący obrad – myślę, że będzie lepiej, niż dotychczas. 

 

Pan Grzegorz Stępień – Wiceprzewodniczący Rady Gminy – ja jestem odmiennego 

zdania Panie Przewodniczący. Z tego, co rozmawiałem z pracownikami wysypiska, to 

mają takie zdanie, jak ja. To wszystko jest tak dowalone, gromadzone, że już nie ma 

miejsca na gromadzenie tych bali. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie:  

- za – 13, 

- przeciw – 2, 

- wstrzymało się - 0. 

Głosowało 15 Radnych. Uchwałę Nr XXV/214/2013 podjęto większością głosów 

„za”, przy 2 „przeciw”. 

 

Uchwała Nr XXV/214/2013 stanowi załącznik nr 16 do protokółu. 

 

Ad. 7. 8) 

Projekt uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i wysokości 

wynagrodzenia. 
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Pani Monika Kubała – Zastępca Przewodniczącego Komisji Samorządowej 

poinformowała – Komisja Samorządowa zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Pani Małgorzata Rządkowska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji 

poinformowała – połączone Komisje Budżetu i Inwestycji oraz Komisja Gospodarki 

Komunalnej też zaopiniowały pozytywnie projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały przegłosowano:  

- za – 15, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Głosowało 15 Radnych. Uchwałę Nr XXV/215/2013 podjęto jednogłośnie. 

 

Uchwała Nr XXV/215/2013 stanowi załącznik nr 17 do protokółu. 

 

Ad. 7. 9) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/180/2012 Rady 

Gminy w Strawczynie z dnia 28 grudnia 2012 r. w sprawie pozbawienia kategorii 

drogi gminnej i wyłączenia części odcinka drogi z użytkowania w miejscowości 

Korczyn. 

 

Pan Przewodniczący obrad udzielił wyjaśnień na temat projektu uchwały, 

poinformował, że jest zaopiniowany pozytywnie przez Komisje, następnie projekt 

uchwały poddał pod głosowanie:  

- za – 14, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się - 1. 

Głosowało 15 Radnych. Uchwałę Nr XXV/216/2013 podjęto większością głosów 

„za”, przy 1 „wstrzymującym się”. 

 

Uchwała Nr XXV/216/2013 stanowi załącznik nr 18 do protokółu. 
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Ad. 7. 10) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/181/2012 Rady 

Gminy w Strawczynie z dnia 28 grudnia 2012 r. w sprawie pozbawienia kategorii 

drogi gminnej i wyłączenia części odcinka drogi z użytkowania w miejscowości 

Niedźwiedź. 

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował, że Komisje zaopiniowały pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały został przegłosowany:  

- za – 15, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Głosowało 15 Radnych. Uchwałę Nr XXV/217/2013 podjęto jednogłośnie. 

 

Uchwała Nr XXV/217/2013 stanowi załącznik nr 19 do protokółu. 

 

Ad. 8. 

 Stanowisko Rady Gminy w sprawie lokalizacji Punktu Selektywnej 

Zbiórki Odpadów Komunalnych na terenie gminy Strawczyn. 

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował, że wpłynęło pismo od mieszkańców 

Strawczyna - apel o wyłączenie z planów lokalizacji Punktu Selektywnej Zbiórki 

Odpadów Komunalnych miejscowości Strawczyn – działki, gdzie znajduje się 

oczyszczalnia ścieków.  

Odczytał pismo, poinformował, że podpisane jest przez Sołtysa wsi, Radną i 185 

mieszkańców (pismo z dnia 18.05.2013 r. stanowi załącznik nr 20 do protokółu). 

Wcześniej wpłynął protest mieszkańców Strawczynka, którzy również protestują, żeby 

tego Punktu nie umieszczać w Strawczynku na terenie po byłym Kółku Rolniczym.   

 

Pan Bogdan Woźniak – Radny – mam trochę żal do Komisji Gospodarki Komunalnej 

– Komisja Gospodarki Komunalnej zrobiła objazd po terenie gminy i szukaliśmy 
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najlepszego miejsca na składowanie i selekcję odpadów. Wtedy cała Komisja i Pan 

Przewodniczący, który był z nami uzgodnili, że najlepszym terenem będzie działka za 

boiskiem w Chełmcach, z dala od posesji, lokalizacja Punktu nie byłaby tak uciążliwa. 

Raptownie na Komisji dowiaduję się, że Państwo Radni decydują inaczej i najlepiej 

selekcję śmieci umieścić koło oczyszczalni ścieków. Takie są zamiary, dlatego bym 

bardzo prosił, żeby to odłożyć, jeszcze raz sprawdzić w terenie. Może jeszcze 

znajdziemy jakiś konsensus. Nie można tak: Promnik – śmieci, Strawczyn – 

oczyszczalnia, a w pozostałych miejscowościach wszystkim pięknie się żyje, jest 

czyściutko, schludnie, kanalizację mają, oprócz Korczyna.  

Dlatego wnioskuję, aby to jeszcze przeanalizować, nie robić czegoś w pośpiechu,                  

a później tego żałować. Pan Przewodniczący Stępień dał przykład - selekcję śmieci 

robią, wszystko na wysypisko wywożą, a później całe bale przywiozą tutaj i będą 

robić selekcję.   

 

Pani Teresa Raczyńska – Przewodnicząca Komisji Gospodarki Komunalnej – część 

mojej intencji przekazał Radny Bogdan Woźniak. Komisja Gospodarki Komunalnej 

dokonała wizji lokalnej działek wskazanych na terenie całej gminy, które są 

własnością Urzędu Gminy. Byliśmy w większości miejscowości, gdzie są te działki, 

na których można by zrobić Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych:                 

w Korczynie jest to miejsce znajdujące się przy szkole – Komisja zrezygnowała z tego 

miejsca, żeby to nie było uciążliwe; w Strawczynku - działka jest w środku wsi                     

i należy liczyć się z protestami; w Oblęgorku - też jest wewnątrz wsi, w odległości 5 – 

10 m są domy, Komisja też zrezygnowała z tego miejsca.  

Komisja stwierdziła jednogłośnie, że w Chełmcach byłoby najlepiej z uwagi na to, że 

nie ma w sąsiedztwie domów – liczymy się z tym, że nie będzie protestów 

mieszkańców. Dlatego tam wstępnie wyznaczyliśmy Punkt Selekcji Odpadów, ale jest 

to puste pole, gdzie nie ma ogrodzenia, twardego podłoża, żeby wjechać. Dlatego na 

obecną chwilę Komisja jest za tym, żeby Punkt był w Chełmcach.   

 

Pani Monika Kubała – Zastępca Przewodniczącego Komisji Samorządowej – nim się 

odniosę do stanowiska Komisji Samorządowej, chciałabym powiedzieć Panu 
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Radnemu, że jest słaby przepływ informacji, bo na Komisji Samorządowej nie 

wiedzieliśmy, że w Chełmcach jest takie miejsce, które wg Komisji Gospodarki 

Komunalnej najlepiej spełnia wymogi. Nie było przepływu informacji. Jeśli Komisji 

Gospodarki Komunalnej zależało, żeby nam to przekazać, to trzeba było na Komisję 

Samorządową pofatygować się, przyjść i nam to przekazać. Nie mieliśmy tej 

informacji. 

Jeśli chodzi o Komisję Samorządową, to tak naprawdę nie padło konkretne miejsce. 

Podczas Komisji rozmawialiśmy, pojawił się Strawczyn, aczkolwiek nie ustaliliśmy 

stanowiska, że to ma być w Strawczynie. Rozmawialiśmy, natomiast nie ma twardego 

stanowiska, gdzie to ma być. Komisja nie podjęła żadnego stanowiska, Radni nie 

głosowali, że wyrażają zgodę.   

 

Pan Przewodniczący obrad – w protokóle z posiedzenia Komisji jest zapis, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała działkę w Strawczynie. 

 

Pan Wiesław Piotrowski – Radny – proszę Państwa chciałbym przedstawić argumenty, 

które przemawiają przeciw lokalizacji w tym miejscu. Podpisów nie zbieraliśmy 

jeszcze, ale jak taka moda nastąpiła, to również pofatyguję się. Pani Przewodnicząca 

wspomniała o lokalizacji w Chełmcach – rzeczywiście miejsce jest oddalone                        

w szczerym polu. Lokalizacja tego Punktu w tym miejscu jest niefortunna o tyle, że 

tam trzeba zapewnić stałą ochronę tego miejsca – nadzór, ponieważ śmieci będą tam 

nagminnie wywożone z pobliskich miejscowości, ponadto potrzebne jest 

doprowadzenie prądu, utwardzenie drogi, utwardzenie placu, jest to teren bardzo 

podmokły. To jest jeden z argumentów. Natomiast ważniejszym argumentem jest fakt, 

że kiedyś ta działka została zakupiona w celu zlokalizowania tam boiska sportowego            

i w mniejszym zakresie obiektów sportowych. Teraz lokalizacja Punktu Selektywnej 

Zbiórki Odpadów kłóci się jednoznacznie i proszę, aby Radni wzięli to pod uwagę. 

Nie wskazuję miejsca, ponieważ Rada podejmie decyzję, ale wymienione argumenty 

przemawiają za tym, aby na tej działce nie lokalizować tego Punktu.      
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Pani Halina Gad – Radna – myślę, że lokalizacja Punktu Selektywnej Zbiórki 

Odpadów przy oczyszczalni jest nieporozumieniem, z tego względu, że tam jest mała 

działka i ona ma przede wszystkim inne przeznaczenie - oczyszczalnię.   

 

Pani Anna Dziewanowska – Radna – nie chcę wskazywać miejsca ani lepszego, ani 

gorszego, natomiast chcę przypomnieć wszystkim zebranym, że jeszcze nie tak dawno 

w różnych miejscach gminy stały pojemniki KP-7, które „kipiały śmieciami”. Były 

przy szkołach, na parkingu w Oblęgorku, przed Urzędem w Strawczynie, wszędzie te 

pojemniki były uciążliwe, bo tam było wrzucane wszystko. Problem polegał na tym, 

że ludzie spoza gminy przywozili śmieci. Wydaje mi się, że „strach ma duże oczy”. 

Selektywny Punkt Zbiórki Odpadów, to będą śmieci, które nie będą śmierdziały, bo 

tam nie będzie żywności, będą pojemniki przeznaczone na: plastik, papier, metal itd. 

To są śmieci, które nie mają zapachu, ani nie generują much, ani żadnych insektów.        

W odpadkach z jedzenia lęgną się muchy, natomiast w plastiku, który jest zgnieciony  

i wrzucony do pojemnika, to wtedy nie ma… Ja nie wskazuję miejsca, tylko mnie się 

wydaje, że „mamy w oczach” pojemniki KP-7 „kipiące śmieciami”, gdzie wiatr 

podrywa plastikowe torebki itd., itd. To będą pojemniki zamykane.      

 

Pani Halina Gad – Radna – myślę, że wyrazicielem moich słów jest 185 podpisów 

mieszkańców, którzy zamiast mieli tu przyjść - podpisali się i są wyrazicielami 

protestu, gdzie w innych miejscowościach nie ma takich protestów.  

 

Pan Przewodniczący obrad – prawdopodobnie „z dużej chmury mały deszcz”. Skoro 

będziemy mieli więcej pojemników, to prawdopodobnie śmieci zmieszczą się w tych 

pojemnikach, które będą na posesjach i nie będzie potrzeby wywożenia śmieci do tego 

Punktu. Być może ktoś będzie wywoził śmieci do Punktu. Jednak musi być zrobiony 

nawet dla samego spełnienia wymogu ustawowego, ale czy będzie oblegany, to się 

okaże.  

Może Pan Wójt rozważy możliwość ustawienia zamykanych pojemników w kilku 

częściach gminy, to będą Punkty i będzie bez specjalnego tworzenia Punktu 

Selektywnej Zbiórki Odpadów.  
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W związku z tym proponuję zamknąć dyskusję, która do niczego nie prowadzi. 

Wnioskuję, żebyśmy dzisiaj nie wyrażali stanowiska, które nie jest podejmowane               

w formie uchwały. To jest opinia, którą Wójt Gminy może wziąć pod uwagę, albo nie. 

Może Wójt Gminy poszuka innego miejsca, czy innego rozwiązania, żeby sprostać 

wymogom ustawy.    

   

Pani Monika Kubała – Radna – jestem tego samego zdania, co Pan Przewodniczący. 

Natomiast odnośnie wypowiedzi Pani Dziewanowskiej - pojemniki KP-7 budziły 

wśród mieszkańców wątpliwości i nikt nie chciał ich przy swojej posesji.  

 

Pani Anna Dziewanowska – Radna – przepraszam bardzo, ja nie powiedziałam, że 

były przyjmowane, powiedziałam, że mamy „w oczach” te pojemniki, które były 

uciążliwe, źle wyglądały itd.  

 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy – ze względu na „śmierdzący problem” 

zwróciłem się do Państwa, żebyście Państwo podpowiedzieli. Wskazałem określone 

miejsca, którymi na ten moment dysponuje Gmina. Ciągle szukam, analizuję 

ewentualne inne rozwiązania. Na chwilę obecną nie ma nic. To nie jest łatwe. Proszę 

Państwa, to nie jest prawdą, że śmieci segregowane nie śmierdzą, nie powodują 

kłopotu. Jeżeli tak jest, to jest również wskazane miejsce w Oblęgorku po dawnym 

przedszkolu. Jest problem, lokalizacja nie będzie łatwa do zaakceptowania szczególnie 

dla sąsiadów. Najlepsza lokalizacja w Chełmcach, o której naczytałem się tyle 

optymizmu byłaby najbardziej kosztowna, bo trzeba by doprowadzić wodę, 

kanalizację, zrobić drogę itd. To jest absolutnie nie do przyjęcia, również nie do 

przyjęcia jest zlokalizowanie tego Punktu w centrum Strawczyna, absolutnie. 

Uciążliwość z tytułu odbioru ścieków z czasem narasta i są problemy, z którymi                  

w przyszłości Gmina musi sobie poradzić. Rozmawiałem z ludźmi, żeby zalesili te 

tereny, nawet żeby sprzedali je dla Gminy. 

Spodziewałem się dyskusji bardziej merytorycznej, a tu jest takie odpychanie - nie w 

Strawczynku, tylko w Strawczynie, nie w Strawczynie, tylko w Chełmcach itd. To nie 
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jest dyskusja, która cokolwiek podpowiada. Ostatni zaproponowany wniosek – nie 

dzisiaj, a jutro, to jest ta droga.    

 

Pan Przewodniczący obrad – powiedziałem, że to stanowisko nie jest dla Pana Wójta 

wiążące, bo to nie jest uchwała, tak, że Wójt może wziąć to pod uwagę lub nie. Tylko 

pytam Wójta, czy możemy dzisiaj zrezygnować z tej opinii? Jeśli nie, to będziemy 

głosowali. Czy Pan Wójt chce, żeby takie stanowisko dziś wyrazić?  

  

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy – proszę Państwa, ja nie mogę Radzie 

nakazywać, Rada dla mnie nakazuje. Zwróciłem się do Państwa z prośbą                             

o podpowiedź. To Wy Państwo decydujecie, jesteście władcami bierzecie również 

odpowiedzialność za rozwój Gminy od 2010 r.    

 

Pan Przewodniczący obrad – o ile uchwały są powierzane do realizacji organowi 

wykonawczemu, jakim jest Wójt Gminy, o tyle stanowisko nie jest wiążące. To jest 

tylko opinia. Są dwie propozycje Komisji, pierwsza - lokalizacja Punktu Selektywnej 

Zbiórki Odpadów w miejscowości Chełmce, druga propozycja Komisji - lokalizacja 

Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów w miejscowości Strawczyn na oczyszczalni 

ścieków.  

Moja trzecia propozycja, najdalej idąca, żeby dzisiaj nie zajmować się stanowiskiem.   

Poddał pod głosowanie propozycję, aby na dzisiejszej sesji nie wyrażać stanowiska              

w sprawie lokalizacji Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów: 

- za – 8, 

- przeciw – 3, 

- wstrzymało się - 4. 

Głosowało 15 Radnych. Większością głosów „za”, przy 3 „przeciw” i 4 

„wstrzymującym się” wniosek został przyjęty. 

 

Ad. 9. 

Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Strawczynie za rok 2012. 
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Pani Monika Kubała – Zastępca Przewodniczącego Komisji Samorządowej 

poinformowała – Komisja Samorządowa pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie                

z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych                          

w Strawczynie za 2012 r. 

 

Pani Małgorzata Rządkowska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji 

poinformowała – Komisja Budżetu i Inwestycji oraz Komisja Gospodarki Komunalnej 

też pozytywnie zaopiniowały w/w sprawozdanie. 

 

Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Strawczynie za rok 2012 przegłosowano: 

- za – 14, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Głosowało 14 Radnych. Sprawozdanie przyjęto jednogłośnie (sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 21 do protokółu). 

 

Ad. 10. 

Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2012 dla gminy Strawczyn. 

 

Pani Monika Kubała – Zastępca Przewodniczącego Komisji Samorządowej 

poinformowała – Komisja Samorządowa pozytywnie zaopiniowała w/w sprawozdanie. 

 

Pani Małgorzata Rządkowska - Przewodnicząca Komisji Budżetu i Inwestycji 

poinformowała – Komisja Budżetu i Inwestycji oraz Komisja Gospodarki Komunalnej 

też pozytywnie zaopiniowały w/w sprawozdanie. 

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie ocenę zasobów pomocy społecznej 

na rok 2012 dla gminy Strawczyn: 

- za – 14, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 
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Głosowało 14 Radnych. Rada Gminy przyjęła jednogłośnie przedłożoną ocenę 

zasobów pomocy społecznej na rok 2012 dla gminy Strawczyn. 

 

Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2012 dla gminy Strawczyn stanowi 

załącznik nr 22 do protokółu). 

 

Ad. 11. 

Sprawozdanie z realizacji Rocznego Programu Współpracy za rok 2012              

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego.  

 

Pani Anna Dziewanowska – Radna – objętość sprawozdania mówi o współpracy. Ta 

współpraca niestety ogranicza się tylko i wyłącznie do informacji na temat możliwości 

pozyskiwania pieniędzy. Natomiast nic poza tym i wsparcia duchowego organizacji 

pozarządowych. Mam nadzieję, że w przyszłości, jak nam finanse pozwolą będzie to 

bardziej efektywny sposób współpracy. Niestety w budżecie jest 0 zł przeznaczonych 

na współpracę, więc jest ona dosyć skromna. 

 

Sprawozdanie z realizacji Rocznego Programu Współpracy za rok 2012                                 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego zostało przegłosowane: 

- za – 14, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Głosowało 14 Radnych. Sprawozdanie przyjęto jednogłośnie (sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 23 do protokółu). 

 

Ad. 12. 

Sprawozdania z pracy Komisji Rady Gminy i Rady Gminy za 2012 r. 

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie sprawozdania z pracy Komisji 

Rady Gminy i Rady Gminy za 2012 r.: 
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- za – 14, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Głosowało 14 Radnych. Rada Gminy przyjęła sprawozdania jednogłośnie. 

 

Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej za 2012 r. stanowi załącznik nr 24 do protokółu. 

Sprawozdanie z pracy Komisji Budżetu i Inwestycji Rady Gminy w Strawczynie za 

2012 rok stanowi załącznik nr 25 do protokółu.  

Sprawozdanie z pracy Komisji Samorządowej za 2012 rok stanowi załącznik nr 26 do 

protokółu. 

Sprawozdanie z pracy Komisji Gospodarki Komunalnej Rady Gminy w Strawczynie 

za 2012 rok stanowi załącznik nr 27 do protokółu. 

Sprawozdanie z pracy Komisji Statutowej za 2012 rok stanowi załącznik nr 28 do 

protokółu. 

Sprawozdanie z pracy Rady Gminy w Strawczynie za 2012 rok stanowi załącznik nr 

29 do protokółu. 

 

Ad. 13. 

Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy – odpowiedź dla Pani Radnej Dziewanowskiej 

przygotuję na piśmie. Informuję, że Gmina Strawczyn nie ma zobowiązań w stosunku 

do Starostwa Powiatowego w Kielcach w rozumieniu prawa - jest to oparte na opinii 

prawnej, brak podpisania dokumentu o dotacji dla Starostwa Powiatowego. 

Dla Pani Rządkowskiej odpowie Pani Skarbnik. 

Odpowiedź dla Pani Kruszewskiej: 

1) gdzie są płyty z ul. Św. Tekli w Promniku – usunięte płyty z ul. Św. Tekli 

zostały wymienione na kostkę brukową, która została przewieziona do: ZPO             

w Promniku – 435,30 m
2
, ZPO w Strawczynie – 662,10 m

2
, kościoła –              

344,66 m
2
, BP POLCAR celem składowania - obrzeża 486 szt., 

2)  gdzie jest utwardzenie z ul. Szkolnej w Strawczynie – dokumentacja 

projektowa, jak i przedmiary robót nie przewidywały frezowania nawierzchni 
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ulicy Szkolnej, stąd materiały z rozbiórki są własnością wykonawcy. Pomimo 

to wykonawca przekazał część destruktu, który został wykorzystany do 

naprawy ul. Wspólnej w Oblęgorze oraz część składowana jest na oczyszczalni 

ścieków i będzie wykorzystana przy remontach cząstkowych bieżących, 

3) z jakich środków pokryty został wyjazd do Winnicy, kto był, ile kosztował – 

nie wiem ile kosztował, ale się dowiem, bo organizatorem jest Związek Miast               

i Gmin Województwa Świętokrzyskiego, natomiast w części dotyczącej Gminy 

ta opłata wynosiła 250 zł od jednej osoby. W wyjeździe uczestniczyły Pani 

Skarbnik i Pani Barbara Gad – pracownica księgowości, 

4) ile Gmina dołożyła do budowy drogi wojewódzkiej – dokumentacja drogi 

wojewódzkiej kosztowała Gminę 175 546,14 zł, 

5) dług wobec Starostwa – ta sama odpowiedź, jak dla Pani Dziewanowskiej – 

długu wobec Starostwa nie ma.   

 

Pani Anna Kruszewska – Sołtys Huciska  - w pierwszym pytaniu Pan Wójt 

powiedział, że te płyty zostały wymienione. Gdzie zostały wymienione, kto takiej 

wymiany dokonał? Poza tym, to, o czym Pan Wójt mówił, że kostka została 

przewieziona pod kościół i dla szkół, to jest nie dawno zrobione, a te płyty, to już 

ładnych parę lat temu usunięto z tej drogi. Poza tym, gdzie zostały wymienione, kto 

dokonał takiej wymiany? 

 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy – proszę się zwrócić z tymi pytaniami na piśmie, 

dostanie Pani odpowiedź na piśmie, bo tak, to ja będę teraz gonił pracownika. Nie 

napisał kto, bo nie było w pytaniu kto, tylko było pytanie - gdzie są płyty z ul. Św. 

Tekli w Promniku? 

 

Pani Anna Kruszewska – Sołtys Huciska – dobrze Panie Wójcie, to ja się zwrócę, ale 

biorę tutaj Państwa wszystkich na świadków, że odpowiedzi od Pana Wójta albo nie 

docierają, jak są stosowane pisma - docierają po terminie, ewentualnie jak się o nie 

upomnę, ewentualnie są tak formułowane, że informacja o dostępie... te odpowiedzi 

nie zawierają się w ramach ustawy o dostępie do informacji publicznej.   
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Pan Przewodniczący obrad przypomniał – Pan Wójt prosi o zadanie zapytania na 

piśmie i odpowiedź będzie również na piśmie.  

 

Pan Stefan Pacak – Radny Powiatu Kieleckiego – Panie Przewodniczący, Wysoka 

Rado, Panie Wójcie, ja w sprawie zadłużenia – nie wiem, ja się zobowiązuję, że 

kompetentną osobę na następną sesję przywiozę. Mnie jest wiadomo, że Wójt 

podpisywał porozumienie ze Starostwem, ale pewności nie mam. Przywiozę 

kompetentną osobę i odpowie.  

 

Pani Justyna Stępień – Skarbnik Gminy – w odpowiedzi na zapytanie – interpelację 

dotyczące respektowania decyzji odnośnie niepodjęcia uchwały w sprawie 

zwiększenia środków na diety – jeżeli chodzi ośrodki, które były zaplanowane                       

w budżecie na podwyżkę diet dla Radnych, ta kwota została przez Państwa podzielona 

zgodnie z decyzją Komisji, to była kwota 9 000 zł. Została jeszcze kwota ze środków, 

które były zaplanowane jako podwyżka dla Sołtysów i ta kwota nadal jest w budżecie. 

Jeżeli będą zmiany w budżecie i te środki będą zabierane, w tym momencie Państwo 

będą wiedzieć, że to są środki z oszczędności, zabieramy je i przeznaczamy na coś. Na 

tą chwilę te środki nie zostały zabrane i są, jest to kwota 4 080 zł. Do końca roku 

jeszcze wiele potrzeb się pojawi i wtedy będzie można dyskutować nad tym, czy te 

oszczędności będą przeznaczone na taki cel, który będzie zaproponowany w projekcie 

uchwały budżetowej, bądź może być inny zaproponowany podział tych środków.      

Kolejne pytanie – czy Gmina płaci redakcji „Echa Dnia” - jest podpisana umowa                   

z „Echem Dnia”, tygodniowo jest płacone 270 zł, w ramach tych pieniędzy Gmina 

otrzymuje 200 egzemplarzy gazet z dodatkami. Czyli jeden egzemplarz kosztuje               

1,35 zł. W ramach podpisanej umowy są zamieszczane artykuły promujące Gminę 

Strawczyn.      

 

Pani Małgorzata Rządkowska – Radna – zgodnie z projektem uchwały, której nie 

podejmowaliśmy, jeszcze tam wchodziła w grę podwyżka dla zespołu doradczego 

Pana Wójta oraz zwrotu kosztów podróży służbowych. Czy są jakieś pieniążki z tego 

tytułu? 
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Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy – proszę Państwa organ doradczy Wójta, to nie 

jest coś stałego, jest zwoływany w razie potrzeb. W tym roku na razie nie ma takiej 

potrzeby, dotychczas nie było i zobaczymy, czy na przestrzeni roku będzie taka 

potrzeba - jeżeli nie, to nie ma oszczędności. Ja już tu przeżyłem coś takiego, że były 

dzielone pieniądze, brane pieniądze z jednego zadania na drugie, których w ogóle nie 

było. Żeby tutaj takiej sytuacji nie było, że dzielimy coś, czego nie ma.        

 

Pan Przewodniczący obrad zwrócił się do Pani Przewodniczącej Komisji Budżetu                 

i Inwestycji – pieniądze w budżecie zaplanowane na coś mogą zostać do końca roku 

niewykorzystane i tak to się dzieje w tej chwili. Mogą być nigdzie nie przeniesione, 

będą stanowiły nadwyżkę. 

 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy – bardzo często jest taka sytuacja, że pewnych 

wydatków się nie czyni z prostej przyczyny, bo dochody nie są w pełni realizowane. 

Tą wiedzę, to już trzeba mieć. 

    

Ad. 14.  

Komunikaty i ogłoszenia. 

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował, że następna sesja Rady Gminy będzie sesją 

absolutoryjną. Ponadto tematem obrad będą sprawozdania ze stanu bezpieczeństwa 

publicznego i bezpieczeństwa przeciwpożarowego. Sesja odbędzie się między 20, a 25 

czerwca br.  

Planowany był wyjazd do Sejmu RP w Warszawie, nasz Poseł Marek Gos zaprasza            

w czerwcu br. Zwrócił się z zapytaniem – czy Radni są zainteresowani takim 

wyjazdem?   

  

Pani Anna Dziewanowska – Radna zaproponowała, aby się zdeklarowali ci, którzy 

chcą pojechać i ustalić termin wyjazdu. 

 

Radni zaakceptowali propozycję. 
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Ad. 15. 

Zakończenie sesji.  

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Pan Przewodniczący Rady Gminy 

zamknął XXV sesję, która rozpoczęła się, o godz. 13
00

, a zakończyła o godz. 14
45

. 

 

 

Protokołowała:  Sekretarz obrad:             Przewodniczący obrad: 

 

Małgorzata Woźniak mgr inż. Tadeusz Czarnecki inż. Stanisław Zdyb 

 

 


